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حمایتازکسبوکارهایخانگیباپویش»کارتوخونهمونه«

مریم اردبیلی، دســتیار ویژه شــهردار تهران در امور زنان و خانواده: دور دوم کمپین »کار تــو خونه مونه« را در 
یک روز زیبای برفی پایتخت آغاز کرده  ایم و هر شــهروند یک فرصت طلایی برای خود، خانواده و برای شهر و 
برای آینده کشورمان است که ما به عنوان مدیریت شهری باید با تسهیلگری این توانمندی ها را شکوفا کنیم.

برپاییبازارچهعیدانهدرمیدانخراسان
 وحیدرضا انارکی محمدی، شهردار منطقه۱2: دستفروشانی که در محور خیابان ۱۷شهریور و میدان خراسان 
اقدام به دستفروشی می کردند به بازارچه عیدانه در میدان خراسان هدایت می شوند. این بازارچه از سیزدهم 

اسفند ۱۴۰2 تا شب عید به کار خود ادامه خواهد داد.

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشــهری در پــی مطالبــه گــری از شــهرداری های مناطــق 
اســت تا مشــخص شــود در هر منطقــه هــر روز چــه اقدامی 

انجام شده است.

منطقه

شــن های پخش شــده در عملیات برف روبــی هفته اخیــر با حضور 1
نیروهای خدمات شــهری شــهرداری منطقــه در حال جمــع آوری از 

سطح معابر است.

منطقه

خط۳۷۰ )فــرودگاه مهرآبــاد- میدان ونــک( به دلیل همپوشــانی با 9
خط۳۶۹ )میــدان آزادی - میــدان ونک( و همچنین عدم اســتقبال 
مســافران، حذف و خــط مینی بوس گردشــی از فرودگاه بــه میدان 

آزادی راه اندازی شد.

منطقه

در راســتای رفــاه شــهروندان رفع مزاحمت و ســاماندهی مشــاغل 5
صورت پذیرفت.

منطقه

نمایشــگاه نــوروزی دســتاوردهای تــوان یابــان در پیــاده راه خیابان 12
آتش نشان برگزار شد.

منطقه

همایش سالانه ائمه جماعات مســاجد منطقه در راستای احصا و 18
حل و فصل مطالبــات اماکن مذهبی در ســالن آمفی تئاتر پردیس 

فرهنگی و هنری شهیدمختار سلیمانی برگزار شد.

منطقه

کمپین »کار تــو خونمونه« بــا حضور مریــم اردبیلی، مدیــرکل زنان 3
و خانواده شــهرداری تهــران و زنان کارآفرین منطقــه۳ در مجموعه 

فرهنگی-ورزشی قلهک برگزار شد.

منطقه

فرآمــوز ســیار در قالــب گــروه آموزشــی متخصــص و متناســب بــا 11
موضوعات اجتماعی و فرهنگی و ســلامت محور در سطح مدارس 

ابتدایی منطقه مستقر شد.

منطقه

در راستای طرح تحول 2۰گانه خدمت، نقاط حادثه خیز در بزرگراه 16
بعثت شناسایی و ایمن سازی  شد.

منطقه

در جلسه قرارگاه اجتماعی شهرداری منطقه ضمن بررسی فضاهای 7
بی دفاع شهری، بر شناسایی کلونی ها و پاتوق های معتادان متجاهر 
و کارتن خواب ها تأکید و مقرر شد این کار توسط شهرداران نواحی 

انجام شود.

منطقه

طرح ویژه طعمه گذاری و حذف کلونی های محلات به اجرا درآمد.14

منطقه

جلســه نظــارت ســتادی و ارزیابــی عملکــرد معاونــت حمل ونقل و 20
ترافیک منطقه برگزار شد. 

منطقه

22۰نفر از اعضــای خانواده هــای شــهدای منطقه در قالــب کاروان 2
زائران سرزمین خورشید به تور زیارتی مشهد مقدس اعزام شدند.

منطقه

پروژه شــاخه شــرقی بزرگراه یــادگار امــام)ره( در ۶ ماه ابتدای ســال 10
آینده به بهره برداری می رسد.

منطقه

در مرحلــه اول طــرح ایمن ســازی  و بهســازی ضربتــی تجهیــزات 6
ترافیکی، هزار استوانه ایمنی در نواحی ۶گانه نصب شد. در خیابان 
نظامی گنجــوی و فرعی هــای آن نیــز مرمــت و تعویــض تابلوهــای 

هشدار دهنده و استوانه های ارتجاعی انجام شد.

منطقه

با توجــه بــه تشــکیل کانــون نوجوانــان در راســتای بیانیــه گام دوم 13
انقلاب، انتخابات کانون های محلات ۱2گانه این منطقه آغاز شد. 

منطقه

نمایشگاه بهاره به مدت ۱۰روز در ضلع جنوب بوستان ولایت برگزار 19
می شود. شهروندان برای خرید می توانند از ســاعت ۱۰تا 2۰به این 

نمایشگاه مراجعه کنند.

منطقه

کارگاه آموزشــی فرهنــگ ترافیــک بــا محوریــت ایمنی عابرپیــاده و 4
آموزش قوانین ترافیکی جهت ارتقای آموزش های فردی و اجتماعی 

به صورت چهره به چهره اجرا شد.

منطقه

عوامل اجرایی خدمات شهری نسبت به انجام نظافت و شست وشوی 17
گاردریــل و جــداول بــا خــودروی جــدول  و گاردریــل شــوی، نظافــت و 
رفت و روب رفیــوژ میانی و المان هــای ترافیکی، پل هــای عابرپیاده و 

ایستگاه های اتوبوس در بزرگراه شهید چراغی اقدام کردند. 

منطقه

طی ۳روز گذشته با سرد شدن هوا و بارش برف و باران گشت های 8
شــبانه حامــی شــهر منطقــه تعــداد ۱۵مددجــو را از ســطح معابر و 

بوستان های منطقه جمع آوری و ساماندهی کردند. 

منطقه

۷ اثر از سالمندان هنرمند منطقه به مرحله نهایی نخستین رویداد 15
استعدادیابی گنجینه های شهر تهران راه یافت.

منطقه

۱۰دستگاه اتوبوس به خط شهرک استقلال - پایانه آزادی، ۹دستگاه 21
اتوبوس به خط شهرک شهرداری-پایانه آزادی و ۱۱دستگاه اتوبوس 

به دیگر خطوط اتوبوسرانی منطقه اضافه شدند.

منطقه

عملیــات نوســازی و تجهیز ۶ زمیــن چمن مصنوعی بــا همکاری 22
معاونــت فنــی و عمرانــی انجــام شــد. ایــن کار در راســتای بهبود 
ســرانه ورزشــی و خدمت رســانی مطلوب به شــهروندان صورت 

گرفته است.

حادثه بیمارستان گاندی که هیچ، ما تهرانی ها هنوز حادثه پلاسکو را از یاد نبرده ایم؛ آن 
آتشی که سال95 در چهارراه استانبول به راه افتاد از مقابل چشمان پایتخت نشینان یک 
لحظه هم پاک نمی شود؛ حتی حالا که یک ساختمان مدرن در آن محل جاخوش کرده، باز 

هم داغی که پلاسکوی قدیمی و فرســوده بر دلمان گذاشت را ترمیم نمی کند. همچنین 
فروریختن ساختمان متروپل آبادان، هیچ گاه از یادها فراموش نمی شود. درواقع این اتفاقات 
تلخ، جوری بر دل و قلبمان حک می شود که قابل جبران هم نیست. از این حیث، موضوع 
مدیریت بحران و ایمنی ساختمان ها چه از حیث سازه و چه از حیث حریق جزو موضوعات 
بااهمیتی بوده که با احمد صادقی درباره آن صحبت کردیم. این عضو شورای شهر تهران که 
سابقه زیادی در حوزه  بحران چه در شهرداری و چه در مجموعه هلال احمر دارد، وضعیت 

ساختمان های ناایمن در تهران را تشریح کرد.

فرناز محمدزادهگزارش
روزنامه نگار

  آقای صادقی باتوجه بــه اینکه عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه شورا هستید، صحبت های 
بودجه ای هم داشته باشــیم. در چند هفته گذشته 
شاهد تصویب بودجه1403 شهرداری در شورای شهر 
بودیم. درباره ابعاد این بودجه برایمان توضیح دهید 

که اولویت بندی ها بر چه اساسی انجام شده است. 
ما در دوره ششم شــورای شــهر، برنامه چهارم را تهیه 
کردیم و پس از آن اولویت هایی را در آن درنظر گرفتیم. 
این اولویت ها باید خود را در بودجه نشان دهند و اهمیت 
این اولویت ها با درصد اختصاص بودجه و آن حوزه رابطه 
مســتقیم دارد. یکی از اولویت های مــا در برنامه چهارم 
موضوع حمل ونقل عمومی، مســائل زیســت محیطی و 
آلودگی هوا بود. در تهران شــاهد ترافیک و آلودگی هوا 
هستیم این 2 معضل به دلیل آن اســت که سالیان سال 
زیرساخت های ما فرسوده شده، سیستم حمل ونقل ما با 
سیستم روز دنیا پیش نرفته و بسیاری از ناوگان فرسوده 
شده است. دنیا دیگر به ســمت حمل ونقل پاک رفته و 
برقی ســازی  یکی از جایگزین های حمل ونقل است که 
توانسته در حوزه زیســت محیطی کارهای خوبی را رقم 
بزند. از بین ناوگان حمل ونقل ما مترو، اتوبوس و تاکسی 
در سال های اخیر نوســازی نشده اســت. این موارد در 
بودجه خود را نشان داد و اولویت اول ما حمل ونقل بود که 
سال گذشته با تخصیص 45درصد و امسال با تخصیص 
48درصد کل بودجه بیشــترین توجه به این حوزه شده 
اســت. اگر این اتفاق بیفتد که حــوزه حمل ونقل تحول 
پیدا کند، اتفاقات خوبی را در شهر رقم خواهد زد. این امر 
نشان دهنده توجه به برنامه چهارم و مطالبات شهروندان 
است. امیدواریم امسال تا پایان ســال 2500اتوبوس به 
ناوگان فرسوده تهران اضافه شود. در 6 ماه اول سال آینده 
موضوع انتقال واگن های مترو از چین را داریم. حمل ونقل 
عمومی منجر به کمتر شــدن ترافیک و موضوع آلودگی 

هوا می شود.

  آقای صادقی در ابتدا درباره موضوع 
مدیریت بحران و شناسایی ساختمان های ناایمن 
صحبت کنیم. درحال حاضر وضعیت به چه صورت 

است؟ 
بحثی در سطح بین الملل در کاهش خطرپذیری داریم 
که می گوید زمانی که می خواهیــد یک جامعه آماده 
باشید باید این جامعه نه تنها در سطح حاکمیتی بلکه 
در تمام سطوح، آمادگی نسبی را داشته باشد که یکی 
از شاخص های جامعه آماده، جامعه مطالبه گر است. تا 
نسبت به خطری حساســیت ایجاد نشود، در موضوع 
کاهــش خطرپذیــری آن تعلل می کنیــم؛ به عنوان 
مثال موقعی که آتش ســوزی پلاســکو اتفاق نیفتاده 
بود هیچ یــک از اخطارها جدی گرفته نشــد، اما بعد 
از حادثه پلاســکو یک مطالبه گری برای ایمن سازی  
ایجاد شد. تا زمانی که ســاختمان متروپل فرونریخت 
برای ایمن سازی  سازه ها کاری نشد. در زمان مدیریتم 
در ســازمان مدیریت بحران شــهر تهــران برای یک 
ساختمان بســیار ناایمن مکاتباتی داشتم و هیچ کس 
توجهی نکرد. این ساختمان از نظام مهندسی تأییدیه 
لازم را دریافت کرد و افتتاح شــد. درحال حاضر هم 
فعالیت می کنــد و بعد از ریزش ســاختمان متروپل، 
ســراغ ســاختمان های ناایمن رفتند که یکی از آنها، 
همین ساختمان بود. حال این ساختمان پلمب شده 
و با هزینه های صدها برابری باید ایمن ســازی  شــود. 
مطالبه گری از جانب مــردم کمک می کند تا راحت تر 
به سازه های ناایمن و ساختمان های پرخطر در حوزه 
حریق ورود کنیــم. باتوجه به اینکــه درحال حاضر 
سازمان مدیریت بحران و کمیته ایمنی شورای شهر، 
رصد سازه ساختمان ها را به طور مرتبط دنبال می کنند 
و قوه قضاییه همکاری لازم را دارد، اتفاق های خوبی در 
این حوزه رقم می خورد و مجموعه های تجاری مانند 

دنیای نور و... پلمب شده است.
  بدترین وضعیت ساختمان های ناایمن 
را در محدوده مرکزی شهر و خیابان جمهوری داریم. 
آیا برای ایمن سازی  این محدوده برنامه جدی دیده 

شده و شورای شهر بر آن نظارت دارد؟
هرجا ساختمان های ناایمن داشته باشیم که محدوده 
را ناایمن کرده باشند، سراغ شان می رویم. سال گذشته 
پاساژ شانزلیزه با وجود مخالفت های کسبه پلمب شد. 
در نهایت خوشبختانه شاهد این هستیم که این پاساژ 
ایمن سازی  شده است. کمیته بحران شورای شهر کار 
خود را انجام می دهد و با توجه به اینکه موارد در محدوده 
جمهوری زیاد اســت، به مجموعه های خرد توســط 
آتش نشانی تجهیزات داده می شود و برای مجموعه های 
بزرگ تر آن محدوده جهت ایمن ســازی  باید اقدامات 
لازم انجام شــود. درحال حاضر ساختمان های ناایمن 
رده بندی شده است؛ ساختمان های پرریسک به مرجع 
قضایی ارجاع می شود و این مرجع اخطار می دهد اگر 
در مهلت زمانی مشخص شده ایمن سازی  نشوند، پلمب 

خواهند شد.
  وضعیت ساختمان های ناایمن دولتی 

را چطور ارزیابی می کنید؟
متأسفانه احکام قضایی بیشتر دربرگیرنده مجموعه های 
خصوصی است و سمت مجموعه های خدماتی دولتی 
نرفتیم. برخی از بیمارســتان ها در وضعیت خوبی قرار 

ندارند و با وجود اینکه اخطار داده شــده، ایمن سازی  
نشده اند که باید سراغ این مجموعه ها برویم. همچنین 
بسیاری از ساختمان های وزارتخانه ها باید ایمن سازی  
شــوند. گلایه ما نســبت به مجموعه هــای دولتی و 
بیمارستان های ناایمنی اســت که در شهر تهران کم 

از این موارد نداریم.
  درخصوص مقاومتی که برخی از 
مالکان برای ورود نیروهای شهرداری دارند، 

چه باید کرد؟
خیلی از مجموعه ها اجازه به ارزیاب ما نمی دهند 
و مقاومتی در این مورد وجــود دارد که از لحاظ 
قانونی شورای شــهر تهران نمی تواند ورود کند؛ 

به عنوان مثــال کارگاه ها را وزارت 
کار و بیمارســتان ها را وزارت 

بهداشــت باید ورود کنند. 
مشــکلی که تیم ارزیاب 
مــا دارد این اســت که 
همــکاری مالــکان را 
ندارنــد که بایــد این 
مورد نیز رفع شــود. 
نی  ختما 1ســا 2 9
که تحــت عنــوان 
ی  ن هــا ختمـا سـا
پرخطـر مدتی پیش 
لیست شــان منتشر 
شــد، تعدادشــان 
کمــــتر شــــده و 
خوشــبختانه شاهد 
ایمن ســازی  برخــی 
از ســاختمان های این 
لیست بودیم. همکاری 
با دستگاه قضا و پلیس 

در این راستا وجود دارد و تا 
زمانی که گزارشی از مقاومت 
نباشد، سراغ پلیس نمی رویم.

  انتشــار لیســت 
129ساختمان ناایمن را ازجمله 
اقدامات خوب در حوزه شفافیت 
می توان تلقی کرد. از این حیث 
می خواهــم اقداماتی را که در 
این دوره از مدیریت شــهری 
برای توسعه زیرساخت های 
سامانه شــفافیت انجام شده 

است، توضیح دهید.
تعبیری که ما از شفافیت داریم 
با تعریفی که مردم از شــفافیت 
دارند متفاوت است؛ بنابراین باید 

به هردو توجه کنیم، اما اگر بنده 

بخواهم در این باره نظــر دهم باید پیرامون ســامانه 
شفافیت شــهرداری تهران صحبت کنم. این سامانه 
الزامات قانونی دارد تا اطلاعات را به عموم مردم بدهند. 
این سامانه شــفافیت مصوبات قانون و شورای شهر را 
دارد و این اجازه قانونی وجــود دارد تا این اطلاعات در 
دسترس مردم قرار گیرد. 85 آیتم در این سامانه فعال 
است که از این تعداد 35 آیتم توسط مدیریت شهری 
ششم اضافه شده است. به غیر از چند مورد که اطلاعات 
هنوز تکمیل نشده، سایر آیتم ها به روز و مطابق با قوانین 

در سامانه ثبت شده اند.
  شفافیت از منظر شهروندان و مردم را 

چطور دنبال می کنید؟
آنچه مردم در حوزه شــفافیت مدنظر قرار دادند این 
اســت که هر اتفاقی که در حوزه شــهری رقم 
می خورد، حق مردم اســت کــه بدانند؛ چه 
اطلاعاتی که مطابق قانون باید بارگذاری شود 
و چه اطلاعات دربــاره پرداختی هایی که در 
قالب عوارض است. مدیران شهری و شورای 
شهر باید پاسخگوی عملکرد خودشان در این 
رابطه باشند و به درخواست های مردم در 
بخش های مختلف پاسخ دهند. 
در این دوره از مدیریت شهری 
مجموعه 137تعامل خوبی 
را با شهروندان برقرار کرده 
و در پاســخ گرفتن مردم 
از این ســامانه، نســبت 
به گذشته شــکایت ها 
کمتر شــده است. طی 
پیگیری هایی که داشتم 
متوجه شدم که وقتی 
مردم در سامانه137 
گــزارش می دهنــد، 
یک ســیر قابل رصد 
را دنبــال می کنند؛ 
همین امر منجر شده 
کــه رضایت نســبتا 
خوبی از این مجموعه 

شکل گیرد.

تهرانتهرانقطبفناوریقطبفناوریمیشودمیشود
گفت وگوی تفصیلی همشهری با احمد صادقی، عضو شورای شهر تهران
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تهران هوشمند
یکی از ماموریت های ما در این دوره موضوع »تهران هوشمند« است که درواقع مدیریت شهری 
قصد دارد تهران را به عنوان »قطب فناوری« در سطح کشور مطرح کند. در این طرح می خواهیم 
خدمات را از طریق یک درگاه ارائه دهیم و شــهروندان از یک درگاه واحد کلیه خدماتی را که 
شــهرداری ارائه می دهد، دریافت کنند. در شهر تهران فروشگاه شــهروند را داریم ولی این 
فروشگاه همگام با فروشــگاه های دیجیتال بزرگ کشور پیش نرفته که خرید آنلاین را فراهم 
کند. همچنین سازمان تاکسیرانی نتوانسته همراه با اپلیکیشن های تاکسی هوشمند خدمات به 
مردم دهد. سازمان پسماند نتوانسته از طریق سامانه های برخط با مردم ارتباط برقرار کند تا برای 
پسماند خشک، اقدامی انجام دهد. در دوره گذشته سامانه »تهران من« راه اندازی شد که خدمات 
خوبی را به مردم داد اما پیشرفت تکنولوژی، فضاهای بیشتری را فراهم می کند و ما باید در بستری 
مناسب خدمات را ارائه دهیم. درحال حاضر »تهران من« نمی تواند تمامی خدمات را ارائه دهد، 
برهمین اساس اپلیکیشن »شهرزاد« راه اندازی شده تا تمامی خدمات شهرداری در این بستر 
ارائه شود. خرید بلیت اتوبوس و مترو، پرداخت آنلاین کرایه تاکسی، خرید طرح ترافیک، رزرو 
مرکز معاینه فنی، طرح نوماند، خرید آنلاین تره بار و فروشگاه را از این برنامه خواهیم داشت و 

سایر خدمات نیز به این برنامه اضافه می شود.

مکث

مدیرانشــهریوشــورایشــهربایدپاســخگوی
عملکردشاندرراســتایاجرایدقیقشفافیت

دربدنهمدیریتشهریباشند


